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RADA GMINY SECEMIN 

        ul. Struga 2 

    woj. świętokrzyskie 

PROTOKÓŁ NR XL/23 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 22 lutego 2023 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 900  do 1110 

 

Sesji przewodniczył Pan Bogdan Wasik – Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji udział wzięli:  

- Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, 

-  Pan Dominik Stawiarz – Sekretarz Gminy, 

- Pani Edyta Wójcik - Skarbnik Gminy, 

- Pani Justyna Łochowska-Kucharek – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki 

Komunalnej, 

- Pani Teresa Stefańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Seceminie,  

- Pan Rafał Graczkowski z Firmy Rafał Graczkowski z Jeleniowa, 

- Pan Tomasz Gmitruk – radca prawny Urzędu Gminy, 

oraz radni i sołtysi według załączonej listy obecności. 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych. 

Radnych obecnych na sesji – 14 

Radny nieobecny – Rafał Włodarski 

 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia „Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Gmin Moskorzew, 

Nagłowice, Oksa, Radków, Secemin, Słupia do roku 2030”; 

- zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Zawady w Seceminie; 

- zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Żelisławicach; 
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- zamiaru likwidacji Publicznego Przedszkola w Żelisławicach; 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2023 rok; 

- uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Secemin na lata  

2023 – 2025; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych; 

- zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Secemin na 2023 rok; 

- przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Gminy Secemin  

za 2022 rok; 

- przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Secemin w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulującemu; 

- zmiany Uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca  

2021 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków  

i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest gmina 

Secemin; 

- wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym oraz 

przedłużenia okresu trwania umowy dzierżawy; 

- wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Secemin;  

- niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Secemin środków 

finansowych stanowiących fundusz sołecki; 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie XL sesji Rady Gminy Secemin. 
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Streszczenie przebiegu obrad: 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Secemin – Pan Bogdan Wasik otworzył XL sesję 

Rady Gminy Secemin. Powitał radnych, Pana Wójta, pracowników Urzędu Gminy, 

sołtysów i zaproszonych gości.  

Ad. 2. 

Przewodniczący stwierdził, że na sesji jest obecnych 14 radnych, jest spełnione 

kworum i sesja jest prawomocna.  

Ad. 2. 

 Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji przesłany radnym. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność  

Gminy Secemin. Uzasadnił wniosek tym, że działki te mogą zostać wykorzystane  

przy budowie oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacyjnej  w Kuczkowie. 

Przewodniczący poprosił o przegłosowanie porządku obrad ze zmianami.  

„Za” przyjęciem porządku obrad z wprowadzonymi zmianami głosowało 14 radnych, 

„Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Imienny raport głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie porządku obrad. 

Ad. 3. 

 Do protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto  

go jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 4. 

  W punkcie tym wójt przedstawił informację z działalności miedzy sesjami,  

a mianowicie: 



4 
 

- 30.12.2022 r. – Dokonano odbioru technicznego drogi gminnej Secemin-Kluczyce na 

odcinku Zwlecza-Kluczyce o długości 1590 metrów. Remont tego odcinka wykonany 

został przez firmę DUKT z Włoszczowy wyłonioną w drodze przetargu. Całkowita  

 

wartość tej inwestycji gminnej wyniosła 873 479,88 zł i w całości została pokryta  

z budżetu gminy. Realizacja odcinka Zwlecza – Kluczyce jest domknięciem 

przebudowy drogi Secemin – Kluczyce o łącznej długości 4 453,93 m,  

gdyż w 2019 roku został wykonany pierwszy odcinek o długości 1000 m (ul. Struga)  

w m. Secemin, a wiosną 2022 r. zrealizowany został drugi odcinek o długości 1 863,93 

m od Secemina do Zwleczy. Droga Secemin – Kluczyce jest bardzo ważnym traktem 

komunikacyjnym w naszej gminie, ponieważ służy komunikacji mieszkańcom 

miejscowości Zwlecza, Gródek, Kluczyce, Wola Kuczkowska, Kuczków, Wolica i Dąbie 

z miejscowością Secemin. Ze względu na podmokłe tereny, przez które przebiega ta 

droga, na kilku odcinkach wykonano remont z 3 warstw asfaltu wzmocnionych siatką 

wzmacniającą. 

Również tego dnia został odebrany remont pomieszczeń administracyjnych  

na II piętrze budynku Urzędu Gminy, który dostosował pomieszczenia do aktualnych 

potrzeb i wymogów związanych z funkcjonowaniem Urzędu Stanu Cywilnego. Wartość 

tego zadania to kwota 49 tysięcy zł, z czego dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego 

wyniosło 20 tysięcy zł. Remont pozostałych pomieszczeń i korytarza wyniósł  

75 500,00 zł. Remont został wykonany przez firmę FUBIT z Włoszczowy. 

- 13.01.2023 r. – W Komendzie Wojewódzkiej PSP w Kielcach wójt spotkał się  

z Komendantem Wojewódzkim brygadierem K. Cioskiem, z którym omówił 

uwarunkowania związane z działaniami mającymi na celu otrzymanie dofinansowania 

na zakup średniego samochodu pożarniczego dla jednostki OSP Secemin. 

W tym też dniu w Centrum Duszpasterstwa Akademickiego w Kielcach wspólnie  

z przewodniczącym Rady Gminy panem Bogdanem Wasikiem uczestniczył  

w spotkaniu świąteczno-noworocznym zorganizowanym dla samorządowców przez 

Kurię Biskupią. Spotkanie prowadził ks. biskup ordynariusz Jan Piotrowski. 

- 26.01.2023 r. - Wspólnie z prezesem OSP Secemin i przewodniczącym Rady Gminy 

udali się do firmy MOTO-TRACK w Kielcach w celu zapoznania się z warunkami 

zakupu średniego samochodu pożarniczego, jego parametrami technicznymi oraz 

wyposażeniem. 
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- 30.01.2023 r. – W Urzędzie Gminy spotkał się z przedstawicielami firmy realizującej 

inwestycje sportowo-rekreacyjne. Zapoznał się najnowszymi trendami budowy boisk 

trawiastych, ich parametrami oraz zaletami i wadami. Spotkanie to odbyło się w celu 

podjęcia ostatecznych decyzji przed przystąpieniem do przetargu na realizację 

inwestycji na obiekt sportowo – rekreacyjny.  

W tym też dniu uczestniczył w walnym zebraniu Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej, 

na którym został uchwalony budżet Związku na 2023 rok. 

- 03.02.2023 r.- W Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej uczestniczył 

wspólnie z Komendantem Gminnym druhem Jarosławem Drążkiewiczem w spotkaniu 

podsumowującym działania jednostek OSP z terenu naszego powiatu w 2022 roku.  

W spotkaniu tym udział wzięli poseł Bartłomiej Dorywalski oraz Komendant 

Wojewódzki PSP – brygadier K. Ciosek. Największą ilością akcji ratowniczo-

gaśniczych w Powiecie Włoszczowskim w 2022 roku w ilości 153 może się pochwalić 

jednostka OSP Secemin. 

- 10.02.2023 r. – W miejscowości Wola Kuczkowska odbyło się Ogólne Zebranie 

Członków Wspólnoty Gruntowej wsi Wola Wolica w celu powstania spółki do 

sprawowania zarządu i właściwego zagospodarowania gruntami wchodzącymi w skład 

Wspólnoty Wsi Wola Wolica. Na spotkaniu tym został odczytany i przyjęty Statut spółki, 

który jeszcze wymaga decyzji zatwierdzającej przez Starostę. Zebranie prowadziła 

Pani Jolanta Sitkowska – sołtys Woli Kuczkowskiej i pracownik Referatu Inwestycji  

i Gospodarki Komunalnej Urzędu Gminy – pani Edyta Włodarska. 

- 13.02.2023 r. – Wspólnie z przewodniczącym i wiceprzewodniczącym Rady Gminy 

oraz przedstawicielami Komisji Stałych Rady Gminy Secemin (oświaty, budżetu i skarg 

i wniosków) uczestniczyli w ZSP w Żelisławicach w spotkaniu z rodzicami uczniów tej 

placówki oraz nauczycielami w celu omówienia zamiaru przekształcenia struktury 

organizacyjnej tej placówki z klas 1-8 na 1-3 oraz przedszkola z jednooddziałowego 

na dwuoddziałowe. Zmiany te są konieczne ze względu na chęć zapewnienia  lepszych 

warunków nauczania dla dzieci (2 oddziały przedszkolne w miejsce jednego oraz 

wyeliminowanie nauki w klasach łączonych). 

- 15.02.2023 r. – Wspólnie z druhem Jarosławem Drążkiewiczem oraz radnym 

Grzegorzem Zalasem odwiedzili Zakład Wielobranżowy „BONEX” w Kamienicy 

Polskiej oraz Przedsiębiorstwo „BOCAR” w Korwinowie w celu zapoznania się  

z ofertami tych firm odnośnie samochodów pożarniczych. 
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- 16.02.2023 r,. – W Urzędzie Gminy gościł poseł Bartłomiej Dorywalski, który 

przekazał informację, że Gmina Secemin otrzymała z Programu Sportowa Polska 

dofinansowanie do budowy boiska do piłki nożnej, bieżni lekkoatletycznej oraz kortu 

tenisowego w kwocie 1 210 300,00 zł. Pan Wójt podziękował wszystkim tym, którzy 

przyczynili się do otrzymania tego dofinansowania, jak również  pracownikom Referatu 

Inwestycji, którzy przeprowadzili wiele konsultacji , zmian projektu i wiele uzgodnień  

w celu spełnienia wymogów stawianych w tym Programie. 

- 21.02.2023 r. – Wspólnie z panią Skarbnik Edytą Wójcik podpisali umowę  

z Wojewodą Świętokrzyskim na finansowanie zadań realizowanych w ramach 

Funduszu Solidarnościowego Programu „Opieka Wytchnieniowa” – edycja 2023 oraz 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej”. Na realizację Programu „Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej” otrzymamy  kwotę 108 000, 00 zł. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono.  

Ad. 6. 

 W punkcie tym przystąpiono do rozpatrywania uchwał ujętych w porządku 

obrad. Uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Gmin 

Moskorzew, Nagłowice, Oksa, Radków, Secemin, Słupia do roku 2030” przedstawił 

Pan Rafał Graczykowski. Wyjaśnił, iż temat stworzenia takiej Strategii pojawił się  

w połowie 2021 roku i podjęcie tej uchwały stwarza wiele możliwości na przyszłość. 

Zadań ujętych w Strategii jest wiele, gdyż musi ona być dość szeroka i ogólna, aby 

stwarzała możliwość realizacji różnych wniosków przez gminy. Projekt uchwały został 

szeroko zaopiniowany przez różne instytucje. Podjęcie uchwały stworzy szanse 

rozwoju w przyszłości do roku 2030 dla szerszej grupy mieszkańców tych 6 gmin. Pan 

R. Graczykowski wyjaśnił, że czasem łatwiej będzie realizować zadania jeżeli będzie 

w nich uczestniczyło kilka gmin. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. „Za; przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania w załączeniu 

do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr XL/320/23 w sprawie przyjęcia 

„Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Gmin Moskorzew, Nagłowice, Oksa, Radków, 

Secemin, Słupia do roku 2030”. 
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Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Zawady w Seceminie. 

Radny J. Bartyzel zabrał głos i powiedział, że w projekcie uchwały są zawarte tabelki 

z danymi statystycznymi, z których wynika, iż ten rok i kolejny stanowi tendencję 

wzrostową ilości uczniów ZSP w Żelisławicach. Zaznaczył, że jeżeli stanie się tak jak 

deklarują rodzice, czyli że poślą swoje dzieci do szkoły i przedszkola w Czarncy to 

stracimy to 300 tysięcy zł „oszczędności” w roku następnym i w kolejnych latach. Jego 

zdaniem oszczędności zostaną poczynione kosztem nauczycieli, którzy tam pracują. 

Dodał, iż brakuje na sesji  przedstawicieli Związków Zawodowych Nauczycieli  

i zaapelował, aby sprawę reorganizacji szkoły w Żelisławicach jeszcze raz przemyśleć. 

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi radnego i zaznaczył, że już dwa lata jest 

analizowana sytuacja ZSP w Żelisławicach. Potwierdził, iż radny J. Bartyzel słusznie 

zauważył, że w kolejnym roczniku jest 16 dzieci, ale do przedszkola uczęszcza ich 

tylko 7. Pozostałe dzieci uczęszczają do przedszkola poza terenem naszej gminy. 

Deficyt finansowy wzrósł z 500 tysięcy do prawie 600 tysięcy. W związku z tym, iż  

w tym roku są planowane podwyżki płac to istnieją obawy, aby nie wejść w spiralę 

zadłużeniową. Nadmienił, że najgorsze co może być wg Kuratorium Oświaty, choć 

rodzice przekonują, że jest inaczej, to nauka w klasach łączonych, a właśnie  w takim 

systemie odbywa się nauka w ZSP w Żelisławicach i to należy zmienić. 

Głos zabrała Pani Grażyna Jarmuda – Sołtys Sołectwa Żelisławiczki i zapytała, że czy 

jest jakaś graniczna liczba uczniów w klasach 1-3 aby mogła istnieć dalej szkoła. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie ma granicznej liczby uczniów. 

Pan Przewodniczący dodał, że to jest uchwała intencyjna. 

Radny Edmund Nowak powiedział, iż ma nadzieję, że zostaną przedstawione 

wyliczenia dotyczące tej szkoły. 

Pan Wójt powiedział, że takie wyliczenia były przedstawiane na posiedzeniu Komisji, 

w którym radny nie uczestniczył. Zaznaczył, że jeżeli w szkole w Żelisławicach 

pozostałyby tylko klasy 1-3 i dwa oddziały przedszkolne to oszczędności wynosiłyby 

trzy, prawie cztery etaty nauczycielskie, czyli ponad 300 tysięcy zł. Dodał, że olbrzymi 

deficyt na tej placówce powstał w momencie likwidacji gimnazjów. 

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
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„Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. „Przeciw” – 2 głosy, „Wstrzymał się” –  

0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/321/23 w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Jana Zawady w Seceminie.  

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Żelisławicach. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. „Przeciw” – 2 głosy, „Wstrzymał się”  

– 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/322/23 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Żelisławicach. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Publicznego 

Przedszkola w Żelisławicach. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. „Przeciw” – 2 głosy, „Wstrzymał się”  

– 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/323/23 w sprawie zamiaru likwidacji Publicznego Przedszkola  

w Żelisławicach. 

Kolejny projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin na 2023 rok 

przedstawiła Pani Skarbnik. Wyjaśniła, że zarówno dochody jak i wydatki budżetu 

zwiększają się o kwotę 154 230,00zł. Wprowadzone zmiany wiążą się z otrzymanymi 

kwotami środków na dofinansowanie zadania kształcenia obywateli Ukrainy oraz 

otrzymaną dotacją na wypłatę dodatku węglowego i energetycznego. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
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„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/324/23 w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin na 2023 rok. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Secemin na lata 2023 – 2025 przedstawiła Pani Kierownik Teresa Stefańska. 

Wyjaśniła, min. iż Program oparty jest na ustawie o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej. Ma na celu zbudowanie systemu spójności dla osób, dla rodzin, 

które przeżywają problemy, trudności w swoim codziennym funkcjonowaniu. Ma na 

celu stworzenie takich warunków, aby dzieci były wychowywane w rodzinach 

biologicznych, bez konieczności organizowania pieczy zastępczej. 

Radny Tadeusz Pudło pytał na jakiej zasadzie jest tworzony fundusz i czy są 

przeprowadzane kontrole w rodzinach, które pomoc otrzymują. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że w takich rodzinach pracuje asystent rodziny, który 

kontroluje, nadzoruje, wspiera, pomaga rodzinom potrzebującym. Również 

pracownicy socjalni odwiedzają i wspierają rodziny objęte pomocą.  Dodała, że 

kontrola to nie wszystko, trzeba wielu rozmów, spotkań z członkami takich rodzin, aby 

wyszli z trudnej sytuacji, w której się znaleźli.  Na terenie gminy jest 14 rodzin objętych 

pomocą. 

Pan Bogdan Wasik powiedział, że panu radnemu chodziło o sposób finasowania takich 

rodzin. 

Pani Teresa Stefańska, że jeżeli chodzi o pomoc finansową to jest ona skierowana 

głównie na finansowanie pobytu dzieci w rodzinach zastępczych. 

Radny T. Pudło pytał kto wybiera osobę na stanowisko asystenta rodziny i ile jest 

takich asystentów w naszej gminie. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że osoba ta została wyłoniona w drodze konkursu i jest 

tylko jeden asystent rodziny zatrudniony w GOPS. 

Przystąpiono do głosowania uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Przewodniczący stwierdził przyjęcie 

uchwały.  
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Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/325/23 w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Secemin na lata 2023 – 2025. 

Następnie Pani Kierownik odniosła się do kolejnych dwóch projektów uchwał ujętych 

w porządku obrad dzisiejszego posiedzenia. Wyjaśniła, że są to uchwały zmieniające, 

które są podyktowane zmiany Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie 

wieloletniego rządowego programu „ Posiłek w szkole i w domu”, a mianowicie 

podwyższenia kryterium dochodowego ze 150% na 200% ( wnosiło 900,00 zł, a teraz 

będzie wynosić1200,00 zł) 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania uchwał. 

„Za” przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr XL/326/23 zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata  

2019-2023. 

Następnie przeprowadzono głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku  

i żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Przewodniczący stwierdził przyjęcie 

uchwały. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

podobnie jak Uchwała Nr XL/327/23 zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
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Kolejny projekt uchwały ujęty w porządku obrad omówiła Pani Skarbnik. Wyjaśniła, że 

podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych wynika ze zmiany 

Rozporządzenia Ministra Infrastruktury, które podwyższa stawki zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/328/23 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych. 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Secemin na 2023 

rok.  Przewodniczący poszczególnych Komisji Stałych Rady Gminy przedstawili plany 

pracy na 2023 rok. 

Pytań nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/329/23 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Gminy Secemin na 2023 rok. 

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 minutowa przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godzinie 1020.  

Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili sprawozdania z pracy komisji 

stanowiące załączniki do uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych 

komisji Rady Gminy Secemin za 2022 rok. 

Pytań nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  



12 
 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/330/23 w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji Rady 

Gminy Secemin za 2022 rok. 

Do kolejnego projektu uchwały odniósł się pan Wójt, który wyjaśnił, iż uchwała ta jest 

już po raz kolejny procedowana i wiąże się z przejęciem przez Gminę zadania 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Organ regulacyjny, miał uwagi do 

przygotowanego projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Secemin. Wobec powyższego odniesiono odpowiednie poprawki  

i należy podjąć uchwałę na nowo. 

Pytań nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/331/23 w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Secemin w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulującemu. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 

 z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest gmina Secemin 

omówiła Pani Kierownik Justyna Łochowska-Kucharek. Powiedziała, że uchwała ta 

jest czysto porządkująca i konieczność jej podjęcia wynika ze zmiany numeracji dróg 

położonych na terenie gminy Secemin. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/332/23 w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Secemin  

Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest gmina 

Secemin. 

Następnie Pani Kierownik odniosła się do kolejnego projektu uchwały. 

Wyjaśniła, że konieczność podjęcia stosownej uchwały  wynika stąd, iż od rolników  
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z terenu naszej gminy wpłynęły dwa wnioski w sprawie przedłużenia o 5 lat okresu 

dzierżawy gruntów gminnych, co wymaga zgody Rady Gminy. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. „Przeciw” – 0 głosów „Wstrzymał się” 

 - 0 głosów. Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały.  

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak 

Uchwała Nr XL/333/23 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości  

w trybie bezprzetargowym oraz przedłużenia okresu trwania umowy dzierżawy. 

 

Jako ostatni procedowano projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy Secemin środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wysokość kwoty funduszu sołeckiego jest wyliczana na 

podstawie wykonania dochodów bieżących budżetu gminy oraz od liczby 

mieszkańców stale i czasowo zamieszkałych na terenie gminy. Szacuje się, że kwota 

funduszu sołeckiego w przyszłym roku wyniesie ok. 546 500 zł i jest to wzrost 

o ok 150 tysięcy zł w stosunku do roku bieżącego. Wielość budżetu wiąże się  

z szeregiem zadań nałożonych na gminę, takich jak: wypłata dodatku energetycznego, 

węglowego, na pellet, czy dystrybucja węgla dla mieszkańców po cenach 

preferencyjnych przez gminę. 

Pani Skarbnik dodała, że wyodrębnienie tak dużej kwoty z przeznaczeniem na fundusz 

sołecki najpewniej będzie skutkowało brakiem środków na zadania bieżące. 

Pan Wójt powiedział, że z informacji jakie posiada wynika, że bardzo wiele gmin 

rezygnuje z wyodrębniania funduszu sołeckiego. Dodał, że jeżeli środki te nie zostaną 

wyodrębnione to będzie można łatwiej pewne zadania wykonać – podał przykład lamp 

na ścieżce rowerowej Secemin-Brzozowa. Podkreślił, że chodzi o zawieszenie 

wyodrębniania funduszu sołeckiego na ten jeden rok. 

Radny Edmund Nowak powiedział, że jest to brak konsekwencji w działaniu gminy, 

gdyż budżet funduszu jest dość wysoki to i kwota zwrotu za wykonane wydatki będzie 

wysoka, bo ponad 100 tysięcy zł. Może należałoby wydatki kumulować, aby ten zwrot 

wykorzystać. Należy się też zastanowić czy akurat w tym roku, w którym zwrot będzie 

duży fundusz sołecki zawieszać. 

Pan Wójt powiedział, że zwrot będzie wynosił prawie tyle samo, lub będzie niższy niż 

wielkość inflacji. Poza tym sołectwa nie bardzo mają pomysł na wydatkowanie tych 

środków, a ilość mieszkańców przychodzących na zebrania, na których odbywa się 
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podział tych środków jest znikoma. Jego zdaniem właśnie w tym roku jest szczególna 

konieczność niewyodrębniania funduszu. 

Radny T. Pudło poprosił o wyjaśnienie użycia w uchwale słowa „niewyrażenie”, gdyż 

dla niego nie jest to zapis zbyt czytelny. 

Przewodniczący wyjaśnił użycie tego słowa i sposób głosowania uchwały. 

Radny E. Nowak pytał co się stanie z funduszem sołeckim, jeżeli nie zostanie 

wyodrębniony. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że kwota ta pozostanie w budżecie gminy i zostanie 

przeznaczona na zadania bieżące gminy, bądź inwestycje. 

Pan Wójt dodał, że dyskusje w tym temacie toczą się w wielu samorządach. 

Radny T. Pudło powiedział, że dzięki funduszowi mieszkańcy mają poczucie, że 

wnoszą coś do danej miejscowości - sołectwa. Ponadto ustawa nakazuje 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

Pan Wójt odpowiedział, że właśnie dlatego wnioskuje się o niewyodrębnianie funduszu 

sołeckiego. 

Przystąpiono do głosowania. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 7 radnych. „Przeciw” 

– 7 głosów „Wstrzymał się” - 0 głosów. 

Pan T. Gmitruk wyjaśnił, że w takiej sytuacji uchwała nie została podjęta.  

Ad. 7. 

 W punkcie tym Przewodniczący zaapelował, że jeżeli ktoś chce złożyć na jego 

ręce skargę i chce, aby była procedowana to niech się podpisze, gdyż w przypadku 

anonimów nie ma możliwości ich rozpatrzenia. 

Radny T. Pudło pytał, czy wójt rozmawiał z władzami starostwa, aby przy okazji 

budowy drogi w Kuczkowie wykonać sieć kanalizacyjną. 

Wójt odpowiedział, że nie było takich rozmów min. ze względu na brak czasu 

spowodowany reorganizacją szkoły w Żelisławicach. Nawiązał jeszcze do funduszu 

sołeckiego i powiedział, że sołectwom brakuje pomysłów na wydatkowanie tych 

środków. Podkreślił, że brał udział w spotkaniach,  na których jest dzielony fundusz  

i mieszkańcy nie dość, że nie przychodzą na zebrania to jeszcze nie są zdecydowani 

na co przeznaczyć te pieniądze. Zdarza się, że zmieniają zadania i przekraczają 

budżet. Wówczas brakujące środki są uzupełniane z budżetu gminy. 

Następnie głos zabrał radny Janusz Bartyzel i przypomniał, że ok pół roku temu została 

przez sołtysa Międzylesia zgłoszona sprawa wykoszenia poboczy i przycięcia 

roślinności przy drodze powiatowej Secemin – Żelisławice, ponadto osobiście prosił  

o interwencję w tej sprawie oraz o dodatkowe spojenie smołą pasów tej drogi od 
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przejazdu kolejowego w Żelisławicach przez Miny do skrzyżowania z drogą 

wojewódzką Nr 786 i do tej pory żadne z tych zadań nie zostało wykonane.  

Pan Wójt odpowiedział, że interweniował w sprawie poboczy i przycięcia krzewów  

w Zarządzie Dróg Powiatowych i z tego co wie zostały tylko wykoszone pobocza. 

Dodał, że  zgłosi temat połączenia pasów . Zaznaczył, iż radni też mogą sami zgłaszać 

w Zarządzie Dróg Powiatowych takie sprawy. 

Radny E. Nowak pytał w czyjej gestii jest oświetlenie  zamontowane przy przejściu dla 

pieszych na ul. Jędrzejowskiej obok sklepu „Dino” w Seceminie, gdyż zamontowane 

tam lampy z wiatrakami nie świecą. 

Pan Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa, więc takie sprawy trzeba zgłaszać 

władzom Powiatu Włoszczowskiego. 

Ad. 8. 

 W punkcie tym Przewodniczący ogłosił wyczerpanie tematów i zamknął  

XL sesję Rady Gminy Secemin. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Kraszewska        /-/ Bogdan Wasik 

 


